
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 25. februar 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 507
Vil ministeren redegøre for, at alvorlige dyreværnssager ifølge Dyrenes Beskyttelse ikke 
bliver politianmeldt af Fødevarestyrelsen i samme omfang som tidligere, at de dyrlæger, 
der udfører kontrol, angiveligt bliver presset til ikke at anmelde syge og tilskadekomne dyr 
samt uforsvarlig behandling af dyr ved transporter? Vil ministeren endvidere offentliggøre 
og oversende vejledningen fra Fødevarestyrelsen samt redegøre for, hvorfor vejledningen 
aldrig blev sendt i høring? Vil ministeren sikre, at vejledningen ændres, som Dyrenes 
Beskyttelse anbefaler, så den igen sikrer, at strafbare overtrædelser af dyrevelfærdsloven 
bliver sanktioneret korrekt efter loven af myndighederne? Der henvises til artiklen »Dyre
nes Beskyttelse går til ombudsmand: Fødevarestyrelsen skruer ned for kontrol med syge 
og skadede dyr«, politiken.dk, 23. februar 2025.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Thiesen (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Mette.Thiesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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